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PLA CALOR. TALLER DE DEBAT DEL PLA CALOR AMB EL CONSELL DE L’HABITATGE 
 
Dia i hora: 19 de febrer de 2025 a les 10:30 h 
Lloc: Sala Webex 

  
Assistència a la reunió 
Assistència total: 13 persones, de les quals 7 dones i 6 homes 
Assistència ciutadania i altres entitats: 9 persones, de les quals 4 dones i 5 homes  
 
Per part de l’Ajuntament de Barcelona: 
 
Mar Campanero, Oficina de Canvi Climàtic i Sostenibilitat 
Joan Recasens, Consell d’Habitatge 
Jèssica Pujol, Departament de Participació 
Marc Deu Ferrer, Cooperativa Estel (Empresa dinamitzadora) 
 
Per part dels equips de recerca i universitats: 
 
Consell Assessor de la Gent Gran (CAGG) 
Agència d’Energia de Barcelona 
Enginyeria Sense Fronteres  
Associació de Promotors de Catalunya 
Ecoserveis 
Federació Associacions Veïnals de Barcelona FAVB 
Cambra de la Propietat Urbana de Barcelona 
BSC 

 
En les pàgines que segueixen, en compliment de la normativa vigent en matèria de protecció 
de dades, les intervencions de la ciutadania s'anonimitzen, indicant les inicials del nom i 
cognoms de les persones que han intervingut. 
 
Ordre del dia 
 

1. Benvinguda i presentació del procés de participació 
 
2. Presentació dels continguts del Pla Calor 

 
3. Torn obert de paraules 

 
4. Fi de la sessió. 

 
 
 
 
Desenvolupament de la sessió 

https://bsc-es.academia.edu/Eul%C3%A0liaBaulenasSerra
https://bsc-es.academia.edu/Eul%C3%A0liaBaulenasSerra
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1. Benvinguda i presentació del procés de participació 

 
Joan Recasens, del Consell d’Habitatge, obre la jornada i dona la benvinguda a les 
persones assistents. 

 
Tot seguit, Jèssica Pujol, del Departament de Participació presenta els objectius de la 
sessió i exposa breument el funcionament del procés de participació que acompanya 
al desenvolupament del Pla Calor.  

 
2. Presentació dels continguts del Pla Calor 

 
Mar Campanero, de l’Oficina de Canvi Climàtic i Sostenibilitat de l’Ajuntament de 
Barcelona exposa els principals continguts del “Pla Calor”, que s’està redactant 
actualment per tal de desenvolupar un dels sis eixos que ja definia el “Pla Clima” 
aprovat el novembre de 2024.  
La presentació es centra, sobretot, en aquells aspectes que poden incidir en la 
temàtica de l’habitatge. 
 
Per consultar la presentació i altres documents relacionats amb aquest tema es pot 
accedir al següent enllaç:  
 
https://www.decidim.barcelona/processes/placalor/f/6609/meetings/7881 
 

3. Torn obert de paraules 
 
Jèssica Pujol, com a membre del Departament de Participació, planteja unes 
preguntes per tal d’iniciar el debat i passa la paraula a les persones assistents. 
Recorda, a més, que qui ho vulgui podrà fer les seves aportacions a través d’un 
document compartit, accessible des del següent enllaç durant una setmana: 
 
https://docs.google.com/presentation/d/19vvA41WWEP8BS8m2CdmWdzus1ZWH0s
uR/edit#slide=id.p1 
 
 
J., com a membre del CAGG, exposa la problemàtica derivada de la calor generada 
pels aparells d’aire condicionat que expulsen l’aire als carrers. També assenyala que, 
en alguns casos, els refugis climàtics es troben tancats, les fonts d’aigua no funcionen 
correctament i, per tant, aquests espais no compleixen adequadament la seva funció. 
A més, destaca la necessitat d'instal·lar més bancs a l’espai públic, especialment per a 
la gent gran, ja que, sense aquests elements de descans, moltes persones poden 
veure's desincentivades a sortir al carrer. En aquest sentit, reflexiona sobre el fet que, 
davant l’increment de les temperatures, qualsevol persona pot esdevenir vulnerable. 

 

https://www.decidim.barcelona/processes/placalor/f/6609/meetings/7881
https://docs.google.com/presentation/d/19vvA41WWEP8BS8m2CdmWdzus1ZWH0suR/edit#slide=id.p1
https://docs.google.com/presentation/d/19vvA41WWEP8BS8m2CdmWdzus1ZWH0suR/edit#slide=id.p1
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Joan Recasens, del Consell de l’Habitatge, explica que actualment s’està fent el Pla 
d’Habitatge i que un dels objectius que té és el de la rehabilitació i adaptació dels 
edificis a les situacions de calor extrema. Destaca, a més, la importància de la 
Innovació per fer front a aquests reptes, així com  de l’arbrat a l’espai públic. 
 
Emma Santacana, de l’Agència d’Energia, pregunta si la necessitat de fer 
rehabilitacions integrals quan es vol accedir als fons de fiançament vinculades a Next 
Generation ha sigut un problema per tal que siguin efectius, o si es deu més aviat a 
una qüestió de prioritats per part dels propietaris. Comenta que sovint es prioritzen 
actuacions de millora de l’accessibilitat, a les de confort climàtic.  Joan Recasens, del 
Consell de l’Habitatge, creu que són dos factors que han influït i que caldrà tenir-ho 
en compte en futures convocatòries. 

 
J. del CAGG, parla de la necessitat de que hi hagi lavabos públics al carrer. Segons 
explica, sovint es donen arguments de seguretat per tal d’argumentar que se’n fan 
pocs. Creu que no és un argument vàlid. 

 
N.O, membre de ESF, pregunta si hi ha eines per tal que els ajuts a la rehabilitació 
incorporin criteris de vulnerabilitat. També posa sobra la taula la problemàtica i la 
dificultat d’aplicar aquestes mesures en el context d’especulació actual. Creu que 
caldria empoderar a la ciutadania i treballar amb entitats i/o associacions que ja 
estiguin vinculades a aquests temes (Sindicat de Llogateres, Associacions de barri...) 
 
E.S., de l’Agència d’Energia, comenta que actualment algunes de les ajudes ja tenen 
en compte la situació de vulnerabilitat. A més, afegeix que és difícil mesurar l’impacte 
econòmic d’una rehabilitació, ja que una bona part de les millores fan referència al 
confort. Finalment exposa la problemàtica de l’augment de calor a la nit, ja que no 
permet refredar els edificis degut a la manca de gradient tèrmic. 

 
Finalment, sense més intervencions, dona per acabada la sessió i es recorda que tant l’acta 
com tot allò referent a aquest procés quedarà penjat a la plataforma Decidim. 
 
 


